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SW-OR.0012.49.2023 

 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 23 listopada 2023 r.  

 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24.08.2023 r. 

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 4.10.2023 r. 

4. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2024–2035. 

5. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

budżetu Województwa Śląskiego na 2024 rok. 

6. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała zebranych. Porządek obrad 

przyjęto jednomyślnie.  

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24.08.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 4.10.2023 r. 
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Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 4. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2024–2035.  

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, krótko przybliżyła 

założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 

(dochody, wydatki bieżące i majątkowe, wynik finansowy, przychody, rozchody; 

przedsięwzięcia wieloletnie finansowane ze środków unijnych i z budżetu własnego 

z dotacjami budżetu państwa, przedsięwzięcia bieżące i majątkowe, przedsięwzięcia już 

rozpoczęte i przyszłe; objaśnienia, wskaźniki makroekonomiczne, poziom długu, 

płynność finansowa, nadwyżka operacyjna).  

Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Łukasz Czopik, zwrócił uwagę, że 

środki będące w dyspozycji Departamentu Ochrony Środowiska, Ekologii i Opłat 

Środowiskowych są relatywnie wysokie, m. in. planowane jest duże przedsięwzięcie 

związane z likwidacją nielegalnego składowiska odpadów (ponad 7 milionów złotych) – 

podchodzimy do tego bardzo wrażliwego problemu poważnie, przeznaczając z własnych 

środków łącznie ponad 20 milionów złotych w perspektywie wieloletniej; liczymy na to, 

że te środki, jak wynika z przepisów ustawowych, zostaną nam zwrócone przez 

wojewodę, tj. Skarb Państwa. Nie chcieliśmy czekać, aż ta bomba ekologiczna wybuchnie 

i wzięliśmy sprawę w swoje ręce. Ponadto inicjatywa antysmogowa to ponad 

15 milionów złotych – powtórka konkursu związanego z ochroną powietrza; duże 

zadanie inwestycyjne w ogrodzie zoologicznym; pozostałe kwoty to powtarzalne 

wydatki związane z operacyjną działalnością Departamentu. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona 

Jelonek, zapytała o wskaźnik zadłużenia oraz o umiejscowienie wspomnianego 

składowiska. Wspomniała o możliwościach identyfikacji właścicieli terenów, gdzie 

powstają nielegalne składowiska odpadów (które potem najczęściej płoną) 

i o opracowanym w Uniwersytecie Śląskim planie działania w tym zakresie. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, wyjaśniła, że 

wskaźnik wynosi 4,42%, a dopuszczalny jego poziom to 37%. Chodzi o składowisko 

w Katowicach-Szopienicach. 
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Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku dalszych pytań poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 5. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na 2024 rok. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, omówiła projekt 

budżetu na 2024 rok, którego bazę stanowi pierwszy rok WPF (dochody, wydatki, wynik 

finansowy, przychody, rozchody; tabele i załączniki rozpisujące wszystkie zadania, 

źródła finansowania; uzasadnienie w części opisowej; materiał informacyjno-

porównawczy do projektu budżetu; wykaz zadań, na realizację których brak środków; 

rezerwy). Wśród dochodów są pieniądze „znaczone”, czyli opłaty za korzystanie ze 

środowiska i kary administracyjne oraz inne opłaty. Ustawy określają przeznaczenie 

tych zebranych dochodów. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, zapytała o podwyżki dla pracowników. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, wyjaśniła, że są 

zwiększone również środki na składki, na PPK, więc w sumie koszty podwyżki są 

większe. Podwyżka będzie taka sama dla wszystkich. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona 

Jelonek, zapytała o budżet na ochronę środowiska i jego wzrost w stosunku do lat 

ubiegłych. 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, Ekologii i Opłat Środowiskowych, 

pani Mirosława Skrzypczak, powiedziała, że wzrost środków wynika z konkursu 

dotyczącego ochrony jakości powietrza przeznaczonego dla gmin, z zaplanowania 

usunięcia odpadów nielegalnie składowanych w Katowicach, a także z dotacji dla 

jednostki naukowej zobowiązanej do przeprowadzenia badań i sporządzenia raportu 

dotyczącego Odry. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, dodała, że część 

wydatków z działu 900 (programy LIFE – 18 milionów) przypisano do innego 

departamentu. 
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Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Łukasz Czopik, potwierdził, że jeśliby 

zsumować środki w dyspozycji departamentów, wydatki na ogród zoologiczny i parki 

krajobrazowe, to mamy razem ponad 80 milionów złotych. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku dalszych pytań poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 6. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz w związku z brakiem pytań i uwag, po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła posiedzenie Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

 

 

 

 

 

Katarzyna Stachowicz 

Przewodnicząca 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


